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 I ønskes alle en glædelig jul og et godt nytår!  

Julen nærmer sig, vi står nu på tærsklen til en tid fyldt med lys, glæde 
og fællesskab. Julen er ikke kun en højtid; det er en anledning til at se 
tilbage på året der gik, og på alt det, vi har opnået sammen som 
forening.  

Året har budt på mange op og 
nedture. Det blev et massivt ja 
til OK24, ikke fra Gribskov – 
Halsnæs Lærerkreds, hvor vi 
anbefalede et nej, men 
nationalt, og det kan undre, for 
samlet set var det ikke noget 
prangende OK resultat. Hvad 
OK26 bringer, er det nok for 
tidligt at spå om, men en ting er 
sikkert, arbejdsgiverne forsøger 
allerede nu at tegne et billede af fremtiden der er præget af usikkerhed, en 
ny økonomisk nedtur, afledt af valget af Trump og krise i Tyskland samt krig 
og konflikt rundt i verden. Men hvornår er det lige, at der har været fred og ro 
i verden? Debatten om OK26 starter allerede i det nye år, og vi glæder os til 
at drøfte hvilke forslag, vi som forening skal bringe til forhandlingsbordet.   

Samarbejdet med de to kommuner er godt.  Særligt i Gribskov Kommune, er 
vi ved at lande nye aftaler, som tager livtag med nogle af de fejl og mangler 
vi oplever, i forhold til opgaveoversigterne, opgørelsen af arbejdstiden, 
forberedelsespuljen og øvrige generelle forhold vedr. A20 og lokalaftalen. 
Det er glædeligt, og forhåbentligt bliver der mulighed for på 
generalforsamlingen at orientere om resultatet. I Halsnæs Kommune er der 
indgået en nyrevideret forhåndsaftale for løn som løfter de ansatte med 
andre kvalifikationer end læreruddannelsen. Det resultat er vi også glade for.  

Her kort før jul er der ligeledes centralt vedtaget en ny folkeskolelov - Aftale 
om folkeskolens kvalitetsprogram. Loven er en ud af tre lovændringer af 
vores samlede uddannelsessystem, som for første gang siden 1814 forringer 
den samlede kvalitet af vores uddannelsessystem.  

Der lægges ligeledes op til et øget karakterkrav på 06 til HHX og STX samt 02 
til EPX. Det får helt klart et aftryk på folkeskolen.  

Sidst men ikke mindst så skæres der et år af flere kandidatuddannelser og 6 
måneder af pædagog-, sygeplejerske- og flere andre 
professionsuddannelser. 
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Det giver selvfølgeligt regeringen et øget 
økonomisk råderum samt øger arbejdsudbuddet, 
men er det den rigtige vej at gå at forringe vores 
uddannelser? 

Støt borgerforslaget til bevarelse af 10. klasse 
her: 

Bevar 10. klasse som et mangfoldigt pædagogisk 
tilbud 

 

Vi ønsker jer og jeres kære en glædelig jul og et 
godt nytår. Må det nye år bringe nye muligheder, 
stærke fællesskaber og masser af små og store 
sejre. Tak for jeres engagement og for det, I gør 
hver eneste dag. 

 

Medlemskursus  
Vi er glade for den 
store opbakning til 
medlemskurset den 
24. og 25. januar.  
90 medlemmer har 
tilmeldt sig. Der var 
tilmeldingsfrist den 12. december, men vi har 
altså stadig plads til flere. Så send os din 
tilmelding, hvis du også vil med.  

Vi har i samarbejde med tillidsrepræsentanterne 
sammensat et udmærket program og glæder os 
til at byde jer velkommen på:  

Konventum, Erling Jensens vej 1, 3000 
Helsingør.  

Transporten til og fra Helsingør sørger man selv 
for, men TR hjælper gerne med koordineringen. 

Afbestiller man efter d. 10. januar er der et 
afbestillingsgebyr på kr. 500 til dækning af 
div. udgifter. 

Det endelige program sendes til deltagerne efter 
nytår. 

 

 Uddannelsesreformerne 
Møde med Astrid Kragh og Trine 
Bramsen 
FH Hovedstaden holdt den 27. november møde 
med Astrid Kragh og Trine Bramsen om 
uddannelsesreformerne. Det var særligt, 
ungdomsuddannelserne, 10. klasse og 
professionsuddannelserne der blev debatteret. 

Der var en generel bekymring for nedlæggelse 
af 10. klasse fra flere af organisationerne fx 
Dansk Metal m.fl. Der blev redegjort for 
økonomien som særligt rammer de studerende 
via SU-reformen, kandidatreformen og en 
generel nedjustering af taxameteret.  

Der tages også midler fra folkeskoleaftalen de 
50 mio. som skulle styrke 
meritlæreruddannelsen. Det positive er dog, at 
alle midler sættes i spil i nye tiltag, så 
politikerne konkluderede at reformerne ikke var 
en sparerøvelse.  

 

https://www.borgerforslag.dk/se-og-stoet-forslag/?Id=FT-19005
https://www.borgerforslag.dk/se-og-stoet-forslag/?Id=FT-19005
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OK - 26  
Kredsformanden og næstformanden i Kreds 
34 deltager månedligt i møder med de øvrige 
kredse i Nordsjælland. Disse møder kalder vi 
for FAK-møder. På sidste møde begyndte vi 
drøftelsen af kommende OK-forhandlinger. 
Der er godt nok lang tid til, men det er allerede 
nu, at drøftelserne begynder at finde sted for 
at tale om mulige krav. Det helt store 
spørgsmål har længe været, om vi skal opsige 
den centrale arbejdstidsaftale, eller om den 
skal fortsætte og justeres til. 

 

På mødet var der en klar tilkendegivelse af, at vi 
ikke skal opsige aftalen, men at vi skal bygge 
videre på det, som vi har - at justere til for at 
opnå forbedringer.  

Kreds 34 har dels ved dette møde og tidligere 
møder gjort gældende, at arbejdstidsaftalen ikke 
virker ind i den virkelighed, som vi kender til i de 
to kommuner. Hensigterne i den centrale 
arbejdstidsaftale er for så vidt gode nok, men 
resursen lokalt er for lille til at opfylde den.  

Det er et problem, fordi hvad er den så egentligt 
værd? Fint nok med en masse gode hensigter, 
men hvis vi lokalt ikke kan leve op til den centrale 
arbejdstidsaftale på grund af dårlig økonomi, er 
det et problem.  

Flertallet af kredse i Nordsjælland mener, at vi 
skal forbedre den gældende centrale 
arbejdstidsaftale.  

 Det må vi respektere som kreds 34, men vi vil 
fortsat i alle sammenhænge i møder i foråret 
2025, på kongressen i efteråret 2025 og i 
forberedelserne af OK-26 gøre vores holdning 
gældende og problematisere, at den centrale 
arbejdstidsaftale ikke passer til lærernes 
arbejdsvilkår i de to kommuner i kreds 34. 

 

Syg i juleferien 

Juleferien er arbejdsfrie dage. I 
overenskomstsammenhæng bliver de også 
kaldt for 0-dage.  

De arbejdsfrie dage i juleferien er ikke omfattet 
af reglerne om erstatningsferie. Der er kun 
regler for erstatningsferie for ferielovens 5 
ugers ferie og ferieaftalernes 5 ferie/fri 
dage/6.ferieuge. Reglerne gælder ikke for 0-
dage. Bliver man syg i juleferien kan man ikke 
få erstatningsferie. 

 

Kredskontoret holder 
juleferie 

Kontoret i Gribskov-
Halsnæs Lærerkreds 
holder lukket i 
perioden mandag 23. 
december – fredag 3. 
januar begge dage 
inklusiv.  

Hvis du løber ind i et 
uopsætteligt problem, kan du skrive til os på 
034@dlf.org med navn, tlf.nr. og en kort 
beskrivelse af sag. Mails tjekkes løbende, og du 
kontaktes hurtigst muligt 
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Julefrokost i fraktion 4  

Der var fuldt hus da fraktion 4 (pensionisterne) holdt 
julefrokost på Tinggården i Asserbo.  
Det blev til et par hyggelige timer med gensyn af 
tidligere kollegaer og dejlig mad. 

Tusinde tak til Ellen Kai-Sørensen og Lisbet Braat for 
gennem en årrække at arrangerer udflugter og 
koordinere det praktiske med kredsen.  

Mange tak til Aase Rohde som nu har overtaget 
opgaven, vi ser frem og glæder os til samarbejdet  

 

 

 Nyt fra fraktion 4  
Turen går til Dansk arkitektur 
Center 

Der bliver arbejdet på et spændende 2025 
turprogram for pensionisterne, og allerede 
nu kan vi fortælle, at den første tur går til 
DAC - DANSK ARKITEKTUR CENTER - tirsdag 
den 21. januar 2025 - med omvisning i 
udstillingen: ”Vandet kommer”  
 
Der vil i starten af det nye år komme 
yderligere information om både tilmelding, 
pris og program. 
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